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                    Zusammenfassung
1. Es wurde die Wirkung einiger Adenosinderivate auf den Blutdruck und die Durchblutung verschiedener Organe an Katzen und anderen Tieren geprüft. Methyl-[adenosyl-(5′)]-sulfoxid, 5′-Desoxy-5′-chlor-adenosine und 5′-Desoxy-5′-azido-adenosin zeigten ähnliche Kreislaufwirkungen wie Adenosin. Die Substanzen senkten den arteriellen Druck unter Verminderung des peripheren Widerstandes. Bei Hunden wurde eine Steigerung der Coronardurchblutung beobachtet. Gegenüber dem Adenosin zeichnen sich diese Derivate durch eine längere Wirkungsdauer aus.
2. Methyl-adenosyl-sulfoxyd existiert in zwei diastereomeren Formen. Nur das linksdrehende Isomere besitzt eine starke pharmakodynamische Aktivität.


Summary
1. The effect of certain derivatives of adenosine on the blood pressure and flow rate through various organs has been investigated on cats and other animals. Methyl-[adenosyl-(5′)]-sulfoxide, 5′-deoxy-5′-chlor-adenosine and 5′-deoxy-5′-azido-adenosine showed an action on the circulation similar to that of adenosine. These substances lowered the arterial pressure by reducing the peripheral resistance. The coronary blood flow in dogs was increased. The effects of these derivatives persisted longer than those of adenosine itself.
2. Methyl-adenosyl-sulfoxide exists in two diastereoisomeric forms. Only the levorotatory isomer possesses a strong pharmacological activity.
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